
TAJNIČKI IZVJEŠTAJ 

za šestu sjednicu Upravnog odbora Klno-kluba "Zagreb* 12.9*74.

Kino-klub "Zagreb* im bogatu tradiciju.Jedan je od naj

starijih kino-klubova u ovom dijelu Evrope,a prvi u Jugoslaviji. 

Osnovan je 1928.godine u okviru Eoto-kluba "Zagreb*,ali se 1935. 

godino odvaja od Poto-kluba i dalje djeluje sa ostalno kao Kino- 

klub "Zagreb*.Uz njegovo je osnivanje neodvojivo vezano ime zu

bara Bra.Maksimili jana BASPA,koji je bio jedan od osnivača i 

prvi predsjednik kluba.Amaterski je fil» između dva rata posto

jao uglavnom samo u Zagrebu, a zagrebački su kinoamteri bili i 

»eđu osnivačica Međunarodne unije amaterskog filma (UNICA) .Osim 

zagrebačkih kinoamatera u to su vrij me djelovali u Beogradu 

sao poznati foto-reporter Bista Marjanovio,ko ji je vjerojatno 

i prvi snimao filmove u boji,i Vladeta Lukić,kasnije poznati pro

fesionalni fUM»ki snimatelj.I moguće još po netko osim njih.

Naš je klub godinama slovio kao vodeći i najaktivniji klub 

u zemlji,a tek su kasnije postali vrlo aktivni ino-klub "Beo- 

grad* i Kino-klub "Split",koji su našoj profesionalnoj kinemato

grafiji dali »moge poznatih autora,uglavnom avangardista i 

ekspert entatora•

Generacijama je Kino-klub "Zagreb* bio stjecište filmske 

avangarde Zagreba.Tako je odgojio više današnjih profesionalnih 

filmskih radnika,kao što su snimatelj Oktavijan Miletić,režiser 

laiko Sudovio,Vladimir Petek i juiogo drugih,a osobito je zna

čajno ime filmskog avangardiste i eksperimentatora,maj»tora ama

terskog filma otorinolaringologa Dra.Mihovila BANSINI,duhovnog 

začetnika i osnivača poznatog festivala eksperimentalnog filma 

GEEB.
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Od godišnje skupštine održane 11.veljače ove godine naš 

klub djeluje kao udruženi kino amaterski klub,udružen sa student

ski* Kino-klubom "BAN 69"»Zagrebačko* autorsko* grupo* "ZAG- 

CAMJ£RAn, "1AVII" centrom i Kino-klubom "STUDIO" .Kinoamteri udru

ženih klubova samoupravno bu se dogovorili da dalje djeluju pod 

Isenoa Kino—kluba "Zagreb".Osnovni su sudaci kluba širenje film

ske kulture i filmska proizvodu ja. Aktiviran je a u klubu Dr.frof. 

Ante PUTERLIĆ-a,profesora na Akademiji za kazalište,film i tele

viziju u Zagrebu,koji u novcu Upravno« odboru nosi dužnost pot

predsjednika, stvorena je teoretska Mogućnost za kvalitetniju i 

kvantiteta! ju repertoamu i proizvodnu aktivnost »Ali tu dolazi 

do razočaranja,jer se pokazala nevjerojatna «e zainteresiranost 

članova za snimanje filmova,što treba biti naša osnovna aktiv

nost .Raspisan je bio natječaj za scenarij,ali je odaziv bio 

slab,a veliki dio autora projekata nije se odazvao pozivu na 

razgovor o svom buduće* filsau.

Donekle je izvršen zadatak održavanja programa četvrtkom, 

pa su do ljetnih, praznika održani slijedeći programi« 

7.111. - x>rojekoija filmova Degeneka,grijana Lončara i Tat-

jane Ivančić za selekciju programa u filmskom klubu "MOSA SI- 

JADB«.

14.III. - projekcija filma o prvim danima kinematografije 

(braća LU£iere,Melies,korter,Grifith) ,u okviru kinoamaterskog 

tečaja.

21 .III. - gost kluba režiser Zoran Tadić svojim filmom "POŠTAR 

SA KAiH JARA",uz razgovor s autorom.

28.III. - projekcija filma "OKTOBAR" Sergeja Bisensteina,u 

okviru kinoamaterskog tečaja.

4. IV. - projekcija zlima "UBOJICA M." Fritsa langa.
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11.IV. - projekcija filmova Vladi ira Beteka i film "IZLET" 

Jeana Renoir-a.

25.IV. - gost večeri majstor amaterskog filma Ljubiš® Grlić

sa svojim filmovima,uz razgovor s autorom.

9.V. - gost večeri filmski režiser Nikola Babić sa svojim

filmovima,uz razgovor s autorom.Naši gosti te večeri bili su 

članovi književne grupe "Kluba samoupravijača",sa svojim vodite

lje® Stjepanom laljak-om.

16.V. - gost večeri Tatjana Ivančić sa svojim filmovima,

uz razgovor s autoricom.

Uvodnu riječ na svim programima dao je Dr.Brof.Ante Beterlić 

U klubu je trebao nastupiti i režiser Krsto Bapid sa svojim 

f Ulovim,® gosti te večeri bili su opet članovi književne gru

pe "Kluba samoupravijača".Taj je program morao otpasti,jer tri 

projektora 16 mm.,koja smo Imli na raspolaganju,nisu bila is- 

pravna.Književna grupa "Kluba sam ©upravljača" predložila je da 

održi umjesto planiranog nastupa režisera Krste Bapića recital 

pjesama svojih autora,ali je u tom momentu nestalo u čitavim 

prostorijama električne rasvjete,a kvar nismo mogli ustanoviti. 

Tek ga je kasnije pronašao pozvani električar,a uzrok nestanku 

strujo je bila neispravnost i dotrajalost električnih instalaci

ja.Recital je održan u mraku,uz rasvjetu svijeće.

Dva mjeseca nisu se mogli održavati programi zbog poplave 

u dvorani 24»3»74»potpuno zadovoljavajuće,jer se jedan dio dvo

rane nije mogao koristiti.Boplava jo nastala zbog začepijene ka

nalizacije u susjednoj zgradi,tako da je voda tekla kroz elek

trični utikač u zidu.

Naš je klub nastupio 17.5»sa devet filmova u filmskom klu

bu "MOdA BI JADE", a filmovi naših članova sudjelovali su i nagra- 



divani su na više festivala.Znatan broj filmova naših, autora 

sudjelovao je na Zagrebački« fil*skin danima (ZAG-PIDA),pa su 

osvojili nekoliko nagrada.Održan je i jedan početnički tečaj sa 

petnaest polaznika^na kojemu je Stjepan Vidaković predavao teh

niku, a ja teoriju.

I to je u ovom mandatnom periodu bila sva aktivnost.Prilič

no velika,ali nedovoljna i nezadovoljavajuća.Ja sam osobno uspos

tavio kontakt sa “Klubom samoupravljačaB,pa je dogovorena jača 

suradnja najesen,u kojoj bi ni održavali projekcije za radnike 

po tvornicama,snimali sanjonske filmove,! t.d...Postavija se pi

tanje zašto naša aktivnost u ovom mandatnom periodu do sada nije 

bila još veća i značajnija.. .Odgovor je standardan. Prvi je raz

log dotrajalost vlažnih i po zdravlje štetnih prostorija,koje 
nisu 1969«godin^ile adekvatno renovirane,kao i pomanjkanje fi

nancijskih sredstava za opširnije akcije i aktivnosti.A drugi je 

razlog bolna činjenica,koja se ponavlja već godinama.Ka svakoj 

skupštini postavljaju se veliki zadaci i planovi,članovi se bu

saju u prsa i obećavaju nevjerojatnu aktivnost,a onda sve i opet 

teče dalje svoji« tokom,sve ostaje na nekolicini aktivnih člano

va, većino« članova Upravnog odbora,a ostali se članovi oglušuju 

i potpuno su neaktivni.A onda sva krivnja za neuspjehe pada na 

nekolicinu pojedinaca,koji su bili aktivni i radili.I zar nećemo 

jednom prostati sa takovo® praksom,pa se masovnije aktivirati u 

radu kluba,jor to je ipak naš klub,koji volimo i želimo da napre

duje ! ?

Postoji još jedna velika negativnost u našoj aktivnosti. 

Vanjski« gostima,koji posjećuju naše sastanke i projekcije,ne 

ostavlja ni malo lijepu sliku izgled naše dvorane i ostalih, pros

tori ja.U dvorani se puši,usprkos zabrani pušenja,bacaju se po 
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podu opušci cigareta i pepeo,čaše i prevrnute flaše,tako da dvo

rana nakon svakog sastanka izgleda kao s®etlštetkoje na® ni naj- 

»anje ne služi na ugled.Zar se tako ponaša»o i kod kude 

lostanisao napokon jedrio® kulturni i ini si ino na kulturni izgled 

našeg kluba,koji lsa bogatu tradiciju i za četiri godine trebao 

bi proslaviti pedesetgodišnjicu svog postojanja !!!...

To nažalost nisu sve znatne negativnosti u klubu.Situacija 

je u posljednje vrijeme vrlo nezdrava.prevelika demokracija,po

manjkanje svake discipline i samovolja pojedinaca dovele su sta

nje u klubu do pravog kaosa,u kojemu svatko radi šta hoće,bez od

govornosti i poštivanja bilo kakovih autoriteta.Usprkos svili po

kušaja da se na prijateljski i drugarski način uvede red,to se 

pokazalo bezuspješni«.Nakon svakog održanog sastanka projekciona 

dvorana i ostale prostorije nalikuju s®etištu.£o podovima je sve 

puno čikova,pepela,čaša i flaša.Usprkos zabrani da se u dvorani 

puši,pojedinci kao da sc natječu kako bi pod zagadili sa što vi

še čikova i pepela iepušenih cigareta.Klub često naliči više na 

birtiju najnižeg tipa,nego na jedan kulturni klub sa bogato« tra- 

dicijoa...To»e napokon Moramo stati na kraj,pa bilo kakovi« sred

stvima to postigli !!!... 

♦ • • ♦

Nakon poplave u dvorani 24.3.1974.na lice Mjesta je izašla 

komisija "of.OOINVEST"-a,a ja sa® preuzeo zadatak da izbori® 

uređenje dvorane po poduzeću "STANOINVEST".Susretijivošću tehni

čara Stjepana Zrinjskog wSTOOIWjE£Th naša je odobrio nešto manje 

od 3,ooo.ooo.- starih dinara za uređenje dvorane.U to ulazi ski

danje tapisona sa poda i postavljanje keramičkih pločica,skida

li je žbuke,ponovno žbukanje i »sijanje prostorije prejakeione 

dvorane.•»ii bi radovi trebali svakoga dana započeti.
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U sklopu tih radova potrebno je bilo da se promijeni pod i 

u ostali® prostorijama uz projokoionu dvoranu,u kojima je tapison 

uništen većinom od vlage,da se okaljaju zidovi i rekonstruira kom

pletna oloktrična rasvjeta,sve električne instalacije,koje su bile 

nesavjesno izvedene kod rekonstrukcije 1969•godine«Za to je bilo 

potrebno nasadi financijska sredstva.

Nakon svoga ovoga događaji teku kronološkim redoa ovako: 

SRIJEBA,21.8.1974.

U Zagrebu je poslije podne bilo strahovito orkansko nevrijene.Pro- 

jekciona dvorana je bila poplavljena,a visina vode iznosila je 

oko pola metra.U četvrtak 22.8.morali su biti pozvani vatrogasci, 

koji su ispumpali vodu iz dvorane.Tise su definitivno uništeni i 

ostali dijelovi prostorija,tako da je postavljanje keramičkih plo

čica u svija prostorijama neophodno,kao i »aljanje prostorija uz 

projekoionu dvoranu.Krivnja za poplavu je veliki® dijelom neočiš- 

ćeni prostor ispred prozora dvorane i začepijeni kanal. 

522^^1112112X11.
Ja sam lično očistio kanal i prostor ispred prozora dvorane.To 

nije bila dužnost čistačice,jer to nije posao za ženu.U to je 

vrijeme mlađahni RANKO PRIMORAC flegmatično sjedio u kancelariji 

i pisao na stroju.Iiimo je gledao kako 53-godišnji tajnik čisti 

kanal.Iznio sam preko dvadeset kanti zemlje ("po lojtrici dol,po 

lojtrici gor"),izbacio pedesetak cigala,krepanu eačku,! t.d. 

ČETVRTAK,5«9*1974.

Tehničar Stjepan Zrinjski iz "STAN0IlT7EST"-a došao je u klub i 

načinio približnu kalkulaciju za uređenje ostalih prostorija. 

Proračun iznosi cca 4 — 5,ooo.ooo.~ starih dinara»Kvalitetne ke- 

rasičke pločice iz Makedonije mogu se dobiti po IB.ooo.- st.di- 
p

nara u I.klasa.Bolje su od talijanskih i trajnije.To bi znatno 
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pojeftinilo radove.Postavijanje keramičkih pločica oca 12.ooo.- 
2 

st.dinara po « .

Električar je za kompletnu rekonstrukciju električnih instalaci

ja načinio proračun od oca l,2oo.ooo.- st.dinara.

BESAK.6,9.1974.

Radi rekonstrukcije prostorija održan je sastanak u Gradskom 

vijeću Narodne tehnike.Prisutni od Gradskog vijećaš predsjednik 

Uroš Bušurelo,tajnik Braco Briski,poslovni tajnik Branko Jomeić 

i član izvršnog vijeća odbora Vale.Od Kino-saveza Hrvatske drug 

Veselim Golubović,a od Kino-3đ.uba "Zagreb*: predsjednik Krešimir 

Less©l,potpredsjednik Dr.Ante reterlić i ja.

Ha sastanku je izneseno dosta prigovora na rad našeg kluba.Oso

bito se kritički osvrnuo na prilike u klubu i njegovu kinoamater- 

sku aktivnost drug Golubović.Naglasio je potrebu veće povezanosti 

sa radničkom klasom,sa omladinom.Naglasio je također i da atmos

fera u klubu nije zdrava i odgojna za omladinu,a predsjednik 

kluba da bi morao biti čovjek,koji bi bio autoritativna ličnost 

i mogao reprezentirati klub prema vani.

Pokušao sam pobiti te zamjerke činjenicom da u klubu sada djelu

je pet udruženih klubova,pa naši autori sudjeluju na mnogim fes

tivalima sa svojim filmovima,a na ZAG-FIH bio je veliki broj 

filmova naših autora,koji su i nagrađeni.Naglasio sam suradnju 

sa "Klubom samoupravijeca”,za koju je dogovoreno da se pojača i 

proširi.Naglasio ša® da ljudi neće dolaziti u prostorije baš zato 

jer one nisu uređene kako treba,jer su vlažne i nezdrave.A za 

ličnost predsjednika upozorio san da treba priznati činjenicu 

da je on godinama gubio sate i sate dnevno svog vremena za klub, 

na štetu svog ličnog prosperiteta,afirmacije i egzistencije. 

Dr.Beterlić i predsjednik Lessel također su uložili napore da 

ublaže kritike i osude.
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Zaključeno je da treba načiniti zahtjev za odobravanje financij

skih sredstava za uređenje prostorija.

SUBOTA. 7.9>1974.

©podne sam bio u klubu,kad su došli u pregled prostorija drugovi 

Briski, Jemcić i Vale.Nakon donjih prost ori ja,u kojima su zaklju

čili da je detaljno uređenje stvarno potrebno,zaželjeli su pogle

dati i gornje prostorije.Bili su upravo šokirani situacijom koju 

su zatekli.Neuredno razbacana tehnika,nered u prostorijama.U dru

goj prostoriji zatekli smo otvoren poljski krevet,na njenu deku, 

na stolu uru budilicu i zavežljaj odjeće.Drug Briski je s ogorče

njem primijetio«"0,pa vi imate i stanara !” Naravno da je nakon 

toga izgubio svaku volju da nas podrži u našem zahtjevu za finan

cijskim sredstvima za uređenje prostorija.

Ja sam odmah o tome telefonirao predsjedniku.RANKO PRIMORAC je 

priznao drugu lessdu da on spava u prostorijama kluba, - bez 

našeg znanja i odobrenja,a ključeve mu je dao Marijan Hodak.Dali 

smo mu nalog da smjesta iseli i donese meni ključeve,a 12.9»dođe 

na sjednicu Upravnog odbora,jer će biti protiv njega i Hodaka 

poveden disciplinski postupak.Međutim on ključeve nije štete' donio. 

NdDJ.MA.8.9.1974.

Došao sam poslije podne u klub i lično pospremio gornje prosto

rije i tehuiku.Drug Jemcić me je obavijestio da su prethodnog 

dana pokušali duplikatom ključa ući u prostorije kancelarije,da 

vide da li i dalje tamo netko spava,ali se brava nije dala otvo- 

riti.RAKKO PRIMORAC je dakle ostavio ključ u bravi,pa usprkos 

zabrani i dalje spavao u kancelariji kluba.Misleći da smo u me- 

đuvremenu promijenili bravu,drug Jemcić nije insistirao da uđe 

u prostoriju.

Tada je drug Jemcić sam lično promijenio bravu na ulaznim vra-
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tima u kancelariju kluba.

Takav nedozvoljeni postupak RANKA PRIMORAC u vrijeme kad 

vršimo napore da dobijemo potrebna financijska sredstva od Grad

skog vijeća Narodne tehnike znatno šteti interesima i prosperite

tu kluba./ A MARIJAN KODAK je u tome sudjelovao davanjem ključe

va,koje je dobio od predsjednika samo za montažu svog filma.Osim 

toga .i&rijan Kodak je višekratno u klub dovodio osobe,koje su 

se opijale i pravile nered,tako da smo zbog toga imali i prigo

vore sa strme Gradskog vijeća Narodne tehnike.

2bog gornjih razloga predlažem da se BANKO IRIIJOKAC isklju

či iz kluba i zabrani mu se pristup u klupske prostorije,a 

MAIilJAN KODAK kao jedan od najaktivnijih i najjačih naših sada

šnjih autora disciplinski kazni.

U tom našem klubu treba napokon uvesti red,jer je to jedini 

preduvjet da ponovno steknomo povjerenje i Gradskog vijeća Narod

ne tehnike,! Kino-saveza Hrvatske.Dok se stanje ne sredi,treba 

uvesti nepopularan policijski režim, jer u protivnom slučaju ja 

više ne biti jula? tajnik kluba,pa nakon dvadeset godina 

aktivnosti u ton klubu,gubijenja dana i dana za klub,godinama 

kao tajnik kluba,kao balavac slušati prekore i osude.

Tajnik}
Zagreb,^.9.1974. (Željko Haberštok)




